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با آتش زدن جنگل ها به دنبال تغییر شرایط زمین ها هستند
برخی اخبار غیرموثق حکایت از آن دارد، اشــخاصی تعمدا برخی از جنگل های مناطق غربی را آتش می زنند.« رئیس 

کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی با بیان این موضوع تصریح کرد این گونه گزارش ها فراوان است. 
محمد علی پورمختار گفت: »گزارش های مرتبط با آتش سوزی برخی از جنگل ها در نواحی غربی کشور در کمیسیون 
اصل نود بسیار زیاد است.«  نماینده مردم بهار و کبودرآهنگ افزود: »عمده حوادث آتش سوزی در جنگل های غربی، 
طبق بررسی سازمان های ذی ربط اتفاقی بوده و تنها بخشی از آن ها تعمدی است.«  پورمختار در خصوص انگیزه های 
این آتش سوزی ها به اخباری غیرموثق اشاره و بیان کرد: »برخی اخبار غیرموثق حکایت از آن دارد که اشخاصی تعمدا 

با آتش زدن جنگل ها به دنبال تغییر شرایط جنگل ها به زمین بایر هستند تا از این طریق بتوانند در آن مناطق ساخت و ساز داشته باشند.«  این نماینده 
مجلس در انتها تصریح کرد: »در حال حاضر پرونده ای مبنی بر حوادث آتش سوزی در جنگل های غربی کشور در کمیسیون اصل ۹۰ وجود ندارد و این 
موارد در حد گزارش ارسال شده است.« در جنگل های غرب ایران، آتش سوزی هایی رخ داده که بنابر اخبار، آخرین بار در مرداد سال جاری اتفاق افتاده 
است. طبق گفته های معاون وزیر جهاد کشاورزی حدود ۷۰درصد آتش سوزی های امسال در جنگل های زاگرس، ۳درصد در جنگل های هیرکانی و 
۲۷درصد در سایر رویشگاه های جنگلی اتفاق افتاده است. سال ۸۹ را سال سیاه جنگل ها نامیدند. پیشتر ناصر مقدسی، قائم مقام سازمان جنگل ها از 
دخیل بودن عوامل انسانی در آتش سوزی جنگل های ایلام خبر داد و گفت: »به دلیل گرم بودن هوا و کمبود بارش های فصلی، بسیاری از جنگل های 

کشور در خطر آتش سوزی هستند و کوچك ترین بی احتیاطی سبب بروز حریق و وزش باد نیز باعث گسترش آن در جنگل های کشور می شود.«

مداحان به تصمیم جمعی اصولگرایان پایبند بمانند
پس لرزه های زمزمه های لیست جداگانه مداحان هنوز ادامه دارد، عضو فراکسیون اصولگرایان در این خصوص گفت: 
»هر کس باید کار خود را انجام دهد، اگر در وظایف دیگران دخالت کنند، هم خودشــان به مشــکل بر می خورند وهم 
برای دیگران مشــکل ایجاد می کنند.« احمد سالک کاشانی با اشاره به نقل قول سعید حدادیان، مداح معروف تهران 
که »اگر اصولگرایان به وحدت نرسند، لیســت جداگانه می دهیم«، تصریح کرد:»ارائه لیست از سوی مداحان باعث 

ایجاد تفرقه می شود، آن ها باید به تصمیمی که اصولگرایان می گیرند عمل کنند.«
این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه مداحی خط و روش مشخص خودش را دارد، اظهار داشت: »مداحی همان طور 

که از اسم آن بر می آید این است که این افراد مداح اهل بیت هستند و مداح اهل بیت بودن عین دیانت و سیاست اهل بیت است.«
نماینده مردم اصفهان در مجلس نهم شورای اسلامی در ادامه افزود: »با این حال اگر مداحان بخواهند در ریز مطالب وارد شوند و در کار آن ها دخالت 
کنند کار درستی نیست. البته به این معنا نیست که از مسائل دور بمانند، برعکس باید در متن موضوعات حضور داشته باشند. اما اینکه آن ها بخواهند 
لیست جداگانه ارائه بدهند باعث ایجاد تفرقه می   شود. باید به آنچه اصولگرایان تصمیم می گیرند عمل کنند.« اما در همین راستا چند روز گذشته سعید 
حدادیان اظهارنظر منســوب به او در خصوص انتخابات مجلس را تکذیب کرد و گفت: »صحبتی از لیســت مداحان نکرده بودم. اگر اصولگرایان به 
وحدت نرسند، امسال نیز مانند انتخابات گذشته، از لیست مسجد ارک که متشکل از منتخب لیست های اصولگراست، حمایت خواهیم کرد.« پیشتر 

از قول این مداح نقل شده بود: »در نهایت اگر آقایان به وحدت نرسند مداحان لیست جداگانه ای خواهند داد.«

از همان روزی که رئیس جمهورهای ایران و آمریکا بعد از سی سال دشمنی تلفنی 
صحبت کردند و وزیران خارجه دو کشور دیدارهای دوجانبه شان شروع شد، در بین 
افکار عمومی این سوال مطرح شد که حالا که داریم با آمریکا مذاکره می کنیم، 
تکلیف شــعار »مرگ بر آمریکا« چه می شود. شــعاری که از ابتدای انقلاب همه 
جمعه ها در مراسم سیاسی عبادی نماز جمعه و در هر راهپیمایی سیاسی در سراسر 
کشور سر داده شده و بر بسیاری از دیوارهای شهر و روستاهای کشور نوشته شده 
است. حالا اما چند روزی است که شــعارهای مرگ بر آمریکا دارد از روی دیوارها 
پاک می شود و امروز عکسی منتشر شــده که نشان می دهد ماموران شهرداری 
درحال پاک کردن این شعار از روی دیوار سفارت سابق آمریکا هستند. شعاری که 
زیر آن تاریخ هم زده شــده »مرگ بر آمریکا ۲۰15« تا نشان دهد جدید است و در 

زمان مذاکرات یا بعد از توافق ثبت شده است. 
فردای توافق هسته ای، صادق زیباکلام استاد علوم سیاسی دانشگاه تهران و فعال 

اصلاح طلب در نوشته ای در روزنامه شرق اعلام کرد با توافق هسته ای پایان »مرگ 
بر آمریکا« آغاز شــد. زیباکلام در نوشته خود روز تسخیر سفارت آمریکا یعنی 1۳ 
آبان 5۸ و روز توافق یعنی ۲۳ تیر ۹4 را دو روز تاریخی و نقطه عطف در تاریخ معاصر 
ایران بعد از انقلاب خواند که اولی با خود »مرگ بر آمریکا« و دشمنی با غرب را آورد 

و دومی اتمام »مرگ بر آمریکا« و آغاز آشتی ایران با غرب خواهد بود.
در طول مذاکرات و به ویژه بعد از حصول توافق رسانه های آمریکایی به این شعار 
توجه بیشتری نشان داده اند و مخالفان توافق در آمریکا این شعار را از بزرگ ترین 
دلایل مخالفتشــان با توافق می دانند. در ایران نیز در این ماه ها بیش از هر زمانی 
درخصوص این شعار صحبت شده است. از سخنان سردار نقدی پیش از توافق که 
گفت: هدف دشمنان از مذاکرات رفع مشکل هسته ای نیست و آن ها می خواهند 
شعار »مرگ بر آمریکا« را از ما بگیرند، تا صحبت های محسن رفیق دوست وزیر 
دفاع دوران دفاع مقدس  پس از توافق که تاکید کرد: هرگاه آمریکا آدم شــود، در 

شعار »مرگ بر آمریکا« تجدیدنظر می کنیم، یا سخنان اخیر سردار مسعود جزایری 
معاون ستاد کل نیروهای مسلح که تاکید کرد: »مرگ بر آمریکا« یک شبه ایجاد 

نشده که با حرف این و آن از گفتمان سیاسی ملت ایران حذف شود.
جان کری وزیر امور خارجه آمریکا که از لحظه اعلام توافق تاکنون به مانند همتای 
ایرانی خود درحال پاسخگویی به مخالفان داخلی توافق در کشورش است نیز با 
سوال درباره این شــعار ایرانی ها مواجه شد. او یک بار گفت که با تیم ایرانی درباره 
این شعار صحبت کرده است و گفته است که این شعار نه تنها کمک کننده نیست، 
بلکه کاملا احمقانه اســت. اما محمدجواد ظریف به سخنان کری درخصوص 
تذکری که به تیم ایرانی درمورد شعار مرگ بر آمریکا داده بود، واکنش نشان داد. 
وزیر امور خارجه در این باره می گوید که در طول مذاکرات بارها به کری تاکید کرده 
که مردم ایــران بزرگوار و فهیم اند و بی دلیل به اقدامات دیگران عکس العمل تند 
نشان نمی دهند و شما باید به دنبال علت بگردید و نه معلول. وی در ادامه به برخی 
اقدامات آمریکا در ۶۰ ســال گذشــته از کودتا علیه حکومــت مصدق تا تحمیل 

تحریم های ظالمانه علیه مردم را برمی شمارد. 

ممکن است در روز 
انتخابات تصمیم به تغییر 

استانداری بگیریم
دولت یازدهم، نــه دولتی اصلاح طلــب و نه دولتی 
اصولگرا، که دولتی اعتدالی است. این را می توان از 
صحبت های اخیر وزیر کشور فهمید وقتی در مورد 
انتخاب اســتانداران گفت:» استانداران را بر اساس 
مشی اعتدالی از میان اصلاح طلبان و اصولگرایان 
معتدل برگزیدیم. متناســب با آن فرمانــداران را نیز 
اینگونه انتخاب کردیم.« اعتدال، همان همســویی 
با دولت است که بارها معاون سیاسی وزیر کشور آن 

را معیار انتصاب دانسته بود. 

روحانی گفت نگاهم توسعه محور است
عبدالرضا رحمانی فضلی به مناســبت هفته دولت، 
بیان کــرد:» جناب آقای دکتر روحانی وقتی پســت 
وزارت کشور را به بنده پیشــنهاد دادند، فرمودند که 
نگاه »توســعه محور« من، علت ایــن انتخاب بوده 
اســت. درفضای سیاسی،امسال انتخابات مجلس 
دهــم وخبــرگان رهبــری را داریم که می کوشــیم 

انتخاباتی قانونی، باشکوه و سالم برگزارکنیم.«
وی افزود:» بــر جریانات ضــد انقلاب،گروههای 
انحرافــی، افراطــی و فرقــه ای مثل تکفیــری ها، 
داعــش، طالبان و القاعده که احتمال حضورشــان 

درداخل کشور می رفت، تسلط کامل داریم.«

داعش نیت ورود به کشورمان را داشت
فضلی گفت:»این جریانات نیت ورود به کشــورمان 
را داشتند. بارها و بارها و به مقدار بسیار زیاد سلاح و 
مهمات از آنها کشف وضبط شده و نیروهای سازمان 
دهی شــده آنهــا را بازداشــت کرده ایــم و ماموریت 

هایشان را مختل و بر هم زده ایم.«

نگویید نیمه، بگویید یک چهارم از عمر 
دولت، روحانی 8 سال می ماند

وزیر کشور اظهار داشت:» بنای دولت اعتدال از ابتدا 
این بوده که حول محــور قانون و وظایف و اختیارات 
قانونی، تعامل خوبــی با مجلس و نمایندگان محترم 

داشته باشد.«
عبدالرضا رحمانی فضلی وقتی به عملکرد دو ســاله 
دولت پرداخت، با خنده گفت:» البته عمر این دولت، 
به نیمه نرســیده، یک چهارم آن سپری شده! آقای 
روحانی قرار است ۸ سال رئیس جمهور باشند! ما به 
۷۰ درصد برنامه هایی که اعلام کردیم، رسیده ایم. 
همه مســائل در اینجا روان است و مشکل لاینحلی 

نداریم که »قفل« به شمار برود.«

هرکنسرتی که مجوز قانونی دارد، باید 
اجرا شود

وی در مورد عزل و نصب فرمانداران گفت:» ممکن 
است ما در روز انتخابات تصمیم به تغییر استانداری 
بگیریم، اگــر چه ایــن کار برایمــان هزینه زیادی 
دارد اما اگر لازم باشــد، حتما این کار را می کنیم.« 
فضلی افزود:» در شیراز، یک اتفاق افتاده و نیروی 
انتظامی به وظیفه اش عمل کرده اســت. در مورد 
لغوکنســرت ها هم بزرگ نمایی می شود. به اعتقاد 
من هرکنسرتی که مجوز قانونی دارد، باید اجرا شود. 
اما مساله آنجا ایجاد می شود که برگزاری کنسرتی 
می تواند مجوز قانونی بگیرد و از طرف دیگر، ممکن 
است به شکل قانونی هم لغو شود! مثلا قوه قضاییه 
یا دادستانی تشخیص دهدکه علی رغم صدور مجوز 
اجراء از ســوی وزارت ارشــاد، برگزاری کنســرتی 
موجب سلب امنیت می شود و یا ارزش ها را خدشه 

دار می کند.«

شورای نگهبان هم چشم است و هم دست
پاسخ سخنگوی قوه قضاییه به اظهارات رییس جمهور 

وقتــی چند روز رییــس جمهور 
درباره نظارت شــورای نگهبان 
بر انتخابات گفــت که این نهاد 
مانند چشــم و هیئــت اجرایی 
مانند دســت اســت و چشــم و 
دســت نبایــد در کار یکدیگــر 
دخالت کنند می شد پیش بینی 
کرد که ســخنان بدون پاســخ 
نخاهد ماند کــه البته هم نماند 
امروز که اژه ای سخنگوی قوه 
قضاییــه در میــان خبرنگاران 
حاضر شــده بود گفت: :» اگر 
کســی بخواهد یک نهــادی را 
تضعیف کند صحیح نیســت؛ 
بنابرایــن اگر همه مــا ملتزم به 
قانون باشــیم چنین مســائلی 
پیش نمی آید. شورای نگهبان 
یک نهــاد مفید و موثر اســت و 
وظایفش روشــن و فاقــد ابهام 

است.«
ســخنگوی قــوه قضائیــه در 
هشــتاد و چهارمین نشســت 
خبری اش در حضور خبرنگاران 
گفت:» دو متهمی که به اتهام 

جاسوسی برای آمریکا و اسراییل بازداشت شده بودند و محاکمه آنها در دادگاه 
انقلاب صورت گرفت، هر کدام به ده سال حبس محکوم شدند.«

قوه قضاییه آماده کمک به دولت است
حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به پرونده یکی از 
محکومین ســال ۸۸ بیان کرد:» یکی از مجرمین فتنه سال ۸۸ که به صورت 
غیابی محکوم شــده و فراری بود در داخل کشور شناســایی و بازداشت شد. به 
دلیل این که این فرد حکم غیابی داشت در حال حاضر ادامه رسیدگی به پرونده 
وی دنبال می شود.«  وی به موضوع گرامیداشت سالگرد  شهادت شهید رجایی 
،باهنر و  هفته دولت پرداخت و گفت:» امیدواریم دولتمردان ما در انجام وظیفه 
و خدمت رســانی به مردم موفق باشــند. قوه قضاییه بارها آمادگی کامل خود را 
اعلام کرده که هر نوع کمکی را به دولت خواهد داشــت تا بتوانند در راه اهداف 

خود به خصوص هدف اقتصاد مقاومتی موفق باشند.« 
محسنی اژه ای افزود:» قوه قضاییه در جهت مبارزه با همه  موانع تولید، اصلاح 
سیســتم بانکی، مبارزه جدی تــر با هرگونه جرایم اقتصــادی و غیر اقتصادی، 
حمایت از تولید و فعالیت سالم اقتصادی، مقابله با قاچاق و رانت و یا کسانی که 
چوب لای چرخ مردم و اقتصاد می گذارند و اصلاح مقررات و قوانینی که لازم 

است، کمک می کند.«

کشف 30 سکه از مهدی هاشمی در زندان
شــاید عجیب ترین بخش صحبت های ســخنگوی قوه قضائیه، وقتی باشد 
که صراحتا از کشف سکه و گوشی تلفن همراه از مهدی هاشمی، خبر داد. اژه 
ای بدون اشــاره به انتقاد از سازمان زندان ها و ســایر نهادهای ذی ربط اظهار 
داشــت:» طبق ضوابط زندان بازرسی های ســرزده یا طبق تمهیدات قبلی از 
بندها به عمل می آید که گاه و بیگاه در این بازرسی ها وسایل غیرمجازی کشف 

و ضبط می شود.«
 اژه ای در ادامه گفت:» هفته گذشــته در بازرســی کــه از بندهای ۷ و ۸ زندان 
اویــن به عمل آمد از آقای هاشــمی یــک تلفن همراه با ســیم کارت و تعدادی 
ســکه اعم از ربع، نیم و گرمی حدود ۳۰ عدد کشــف شده اســت، البته بردن 
سکه غیرمجاز نیست ولی داشــتن تلفن همراه غیرمجاز اســت. البته ناگفته 
 نمانــد از بعضــی از زندانیــان دیگر نیز گوشــی تلفــن و فلش مموری کشــف 

شده است.«
حجت الاســلام محســنی اژه ای ســپس از بازداشــت و محاکمه چهار نفر از 
متخلفین فضای مجازی ســخن گفت:» این افراد محکوم به حبس از 1۸ ماه 
تا 1۲ ســال شــده اند. یک نفر از آنها محکوم به 1۲ سال حبس به دلیل ارتکاب 
چندین جرم شــده و بقیه آنهــا محکوم به حبس های کمتر اعم از 4 ســال و ... 

شده اند.«
وی در پاســخ به ســوالی در خصوص حد و مرز رسانه ها در اســتفاده از نام سید 

محمــد خاتمــی، رییس دولت 
اصلاحات، گفت:» اســتفاده 
از نــام رییس جمهــوری دولت 
اصلاحات در حد اخبار و تصاویر 

است .«
محســنی اژه ای بــا اشــاره به 
پرونــده جیســون رضائیــان و 
میئولان بانک سپه بیان کرد:» 
از این که حکم پرونده جیسون 
رضائیان صادر شــده یــا خیر، 
اطلاعی نــدارم. دو هفته قبل 
بود کــه آخرین دفــاع از متهم 
اخذ و دادگاه تمام شــد، اکنون 
بنــده اطــلاع ندارم کــه حکم 
صادر شــده یــا خیــر. در مورد 
بازداشت مسئولان بانک  سپه 
هم اطلاعــی نــدارم. در مورد 
وضعیت آقای خاوری هم اتفاق 

خاصی نیفتاده است.«

نظارت شورای نگهبان، 
هم چشم است هم 

دست
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ 
به سوالی:» زیر سوال بردن وظایف شورای نگهبان  بر اساس قانون دارای چه 
حکمی اســت و آیا مدعی العموم می تواند در رابطه با این موضوع ورود پیدا کند 
یا خیر؟« گفت:» بارها گفته شــده که اگر ملتزم به قانون باشــیم به نفع کشور 
است. گاهی افرادی قانون را تفسیر می کنند که آن تفسیر شخصی است و اگر 
جایی قانون صراحت داشته باشــد و خلاف آن صورت گیرد مشخص است که 
چه برخوردی با او می شــود. اما اگر در قانون اساسی ابهامی وجود داشته باشد 
می توان از شــورای نگهبان تفسیر خواست و اگر در قانون عادی ابهامی وجود 
داشته باشــد نیز می توان از مجلس تفسیر خواســت؛ بنابراین اگر کسی نقدی 
داشته باشد نقد آن مورد قبول است، اما نقد با تخریب و توهین متفاوت است.«
غلامحســین محســنی اژه ای ادامه داد:» اگر کســی بخواهد یک نهادی را 
تضعیف کند صحیح نیســت؛ بنابراین اگر همه ما ملتزم به قانون باشیم چنین 
مســائلی پیش نمی آید. شورای نگهبان یک نهاد مفید و موثر است و وظایفش 

روشن و فاقد ابهام است.«
وی در انتها خاطرنشان کرد:» وظیفه شورای نگهبان هم نظارت بر انتخابات 
اســت و هم اگــر در رابطه با قوانیــن خلافی صــورت گیرد می توانــد آن ها را 
اصــلاح کند یا تذکر دهد که بــه این نظارت، نظارت اســتصوابی می گویند که 
 می توانــد در تمامــی بخش ها نظر دهد، اما نظارت گاهی هم چشــم اســت و

 هم دست.«

سوژه روز

واکنش روزپیگیری روز

صداقتبامردمراضرورتیشرعیواخلاقیمیدانیم
وزیــر اطلاعــات درخصوص تصحیح نقــل قول وی از رهبری، ایــن کار را وظیفه اخلاقی و شــرعی خود اعلام کرد. حجت الاســلام والمســلمین ســیدمحمود علوی پس از انتشــار متن 
اصلاحیه اش در پاســخ به ســوالی درمورد اینکه این کار با توصیه فرد یا مقامی صورت گرفته اســت، گفت هیچ فرد یا مرجع یا مقامی در این زمینه با وی هیچ گونه صحبتی نداشــته اســت. 
وزیر اطلاعات در توضیح دلایل انتشــار اصلاحیه اظهار کرد که وقتی از طریق ســایت های منتقد، متوجه این اشــتباه برداشــت در نقل مطلب رهبر انقلاب شــده است، وظیفه شرعی خود 
دانســته کــه حقیقت امر را با مردم در میان بگــذارد. علوی همچنین اضافه کرد که چون این اشــتباه برداشــت در برنامه تلویزیونــی اتفاق افتاده بود، وظیفــه اخلاقی خود دیده که از 
گر این اشــتباه برداشت درمورد  همان طریق مردم در جریان قرار گیرند و لذا به دفتر خود دســتور دادم در این خصوص با صدا و ســیما هماهنگ کنند. وزیر اطلاعات تاکید کرد: ا
هــر فردی دیگری هم اتفاق افتاده بود، همین اقدام انجام می شــد تا چه رســد به این که مطلب مقام معظم رهبری در میان باشــد. ما رعایت تقــوا و صداقت با مردم را ضرورتی 

شــرعی و اخلاقی مقدم بر همه امور می دانیم.

آغازی بر پایان مرگ بر آمریکا؟

سیاسی


